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Scăpăm de supraacciza 
la carburanți?!?

Discuţia pe tema supraaccizei la
carburanţi continuă, a declarat, în weekend,
ministrul Finanţelor Publice, Eugen
Teodorovici, la Antena 3, menţionând că va
aborda tema cu premierul pentru a vedea
momentul când ar putea fi luată o decizie - „Cu
acciza aceasta la combustibil este o discuţie în
continuare. O să-i spun şi Vioricăi Dăncilă,
pentru a vedea exact forma cea mai bună,
perioada sau momentul cel mai bun pentru ca
o astfel de decizie să fie şi ea dusă. Ştiţi foarte
bine că sunt o persoană liberală în gândire, în
sensul că oricât ar încerca unii şi alţii să-mi
pună în cârcă taxe, impozite, adoptări contra
mediului de afaceri, nu o să reuşească pentru
că totuşi mediul de afaceri are o altă abordare
şi o altă percepţie“. Ministerul Finanţelor
declara, la începutul lui septembrie 2018, la
postul public de televiziune, că va realiza o
analiză şi, până la finele anului urma să facă o
propunere la nivelul Guvernului referitoare la
supraacciza pe carburanţi, lăsând să se
înţeleagă faptul că ar fi în favoarea eliminării
taxei - „După cum ştiţi bine, în România, prima
acţiune este să spui că e un minus pe buget
dacă scoţi o taxă, un impozit. Trebuie să te uiţi
la efectul de runda a doua. Dacă o astfel de
măsură poate produce în economie efecte
pozitive, este foarte bine şi vă dau un exemplu
foarte interesant legat de scumpirea rovinietei
(de fapt, alinierea ei la o directivă europeană).
Şi chiar a fost o discuţie în Guvern şi am decis
amânarea unei astfel de măsuri, ceea ce este
foarte corect, pentru că o creştere a ei ar fi
afectat transportatorii și, desigur, efectele s-ar
fi simțit în toată economia“.

Moleșeală de Rusalii la bursă

Valoarea tranzacţiilor realizate în piaţa
reglementată a Bursei de Valori Bucureşti
(BVB) s-a diminuat uşor, cu 6,3% în perioada
17 - 21 iunie 2019, până la 240,34 milioane lei,
faţă de săptămâna precedentă, însă în
perioada analizată s-au desfăşurat doar patru
şedinţe de tranzacţionare, potrivit statisticilor
BVB. Astfel, numărul tranzacţiilor realizate în
această săptămână în piaţa principală a fost
de 8.483, cu un volum de 229,19 milioane
acţiuni, iar cea mai bună zi de tranzacţionare a
fost vineri, 21 iunie, când s-au înregistrat 2.241
de tranzacţii cu acţiuni în valoare totală de
76,99 milioane lei. Capitalizarea companiilor a
crescut uşor în perioada menţionată, cu 2%,
până la 164,96 miliarde lei. În ultima
săptămână, acţiunile Fondului Proprietatea au
generat schimburi de 65,59 milioane lei, fiind
urmate de titlurile OMV Petrom, cu 48,21
milioane lei, Banca Transilvania (24,60
milioane lei), Societatea Energetică Electrica
(24,25 milioane lei) şi Romgaz (21,58 milioane
lei). Acţiunile societăţii Electroaparataj au
consemnat cea mai severă depreciere în
perioada menţionată, de 15%, secondate de
titlurile Ropharma (-8,11%) şi Oil Terminal (-
4,94%). Pe de altă parte, acţiunile Condmag
au câştigat 14,29% în săptămâna 17-21 iunie
2019, Societatea de Construcţii Napoca a
încheiat cu un plus de 12,58%, iar titlurile
Prebet au urcat cu 11,86%. În ceea ce priveşte
sistemul alternativ de tranzacţionare (AeRO),
s-a înregistrat un rulaj de numai 2,09 milioane
lei, de 2,5 ori mai mic faţă de perioada
precedentă. Numărul total al schimburilor a
fost de 941 în cele patru şedinţe, în cadrul
cărora s-au tranzacţionat 2,7 milioane acţiuni,
iar capitalizarea companiilor de pe ATS s-a
diminuat la 7,83 miliarde lei. De la începutul
acestui an, în toate pieţele administrate de
BVB au fost realizate 281.905 tranzacţii, în
valoare totală de 5,33 miliarde lei. Valoarea
medie zilnică de tranzacţionare a fost de 45,63
milioane lei.

Pe scurt.

Într-un document din
dosarul legat de
adopția fetiței din Baia

de Aramă reiese că familia
care a crescut-o a făcut
multe cereri în care spunea
că nu vrea ca Sorina să fie
luată de acasă. Într-una
dintre cererile de adopție se
arată că: 

„Subsemnata Sărămăt
Mariana, cu domiciliul în sat
Negoești, oraș Baia de
Aramă, județul Mehedinți...
de la data deschiderii
adopției până în prezent m-
am gândit să o adopt
deoarece m-am atașat de ea
atât eu, cât și familia mea,
mai ales fetița mea Șărămăt
Andreea Laura Mihaela.
Menționez că cele două fetițe
au fost luate de către mine în același
timp de la leagănul de copii, la o
vârstă fragedă (9 luni, respectiv 1 an
și 2 luni), au fost crescute împreună,
între ele s-a format o relație de
atașament puternic, merg la școală
împreună și se joacă împreună,
locuiesc în aceeași cameră și nu pot
sta una fără alta. În anul 2013 am
adoptat-o pe fetița Sărămăt Andreea
Laura Mihaela, noi dorind să o
adoptăm și pe Lucan Sorina, dar nu
ne-am încadrat din punct de vedere
financiar la cerințele adopției”. 

Există un alt document, care se
referă la o evaluare făcută de autorități
în casa domnilor Șărămăt, după ce a

fost începută procedura de adopție
pentru cetățenii americani. După
această evaluare, a fost emis un alt
document de către Comisia pentru
Protecția Copilului: „În urma analizei
Anchetei sociale efectuată de Primăria
Baia de Aramă din care reiese că
îndepliniți garanțiile morale și condițiile
materiale necesare creșterii și îngrijirii
minorei din plasament și, având în
vedere audierea dumneavoastră în
fața Comisiei pentru Protecția
Copilului Mehedinți, prin care ne-ați
prezentat atașamentul puternic care s-
a creat de-a lungul anilor, între familia
dumneavoastră și Lucan Sorina, în
determinarea interesului superior al

minorei care va prevala în
toate demersurile și deciziile
întreprinse, va rugăm să vă
adresați Compartimentului
adopții și postadopții din
cadrul Direcției Generale de
Asistență Socială și Protecția
Copilului Mehedinți”. 

Din alte două declarații
prezentate sâmbătă la
Antena 3, semnate tot de
Sărămăt Mariana, cea care a
avut-o în grijă pe fetița din
Baia de Aramă, reiese faptul
că aceasta a refuzat să o
adopte pe Sorina. Declarațiile
au fost semnate în 2013 și
2017. Soțul asistentei
maternale, Vasile Sărămăt,
cel care a crescut-o pe fetiță,
a spus că nu este scrisul
soției sale, ci doar

semnătura, și a fost constrânsă să
semneze. „Soția mea a fost indusă în
eroare ca să semneze. Venea în
fiecare zi aproape la noi cu copiii. Lua
copiii de la școală și venea să
mănânce la noi. Și a pus-o pe soție să
semneze. A amenințat-o că dacă nu
va semna va lua fata și o va duce la
centru. Doar semnătura e a soției,
scrisul nu e al ei”, a mai spus Vasile
Sărămăt. „Toată mafia a pornit de la
Protecția Copilului, de la șefa adopției.
S-au făcut plângeri la DIICOT, nu s-a
luat nicio măsură. Am făcut plângeri
pentru abuz în serviciu, fals și uz de
fals, pentru trafic de copii”. 

Incredibil!

Sorina, „ridicată” ilegal!
Documente incendiare!

Transparență, eficiență, siguranță

Blockchain va schimba radical piața financiară românească
Autoritatea de Supraveghere

Financiară (ASF) consideră
blockchain ca fiind una dintre
tehnologiile care vor schimba radical
sistemul financiar şi îl vor aduce mai
aproape de clienţi, asigurând
transparenţă, eficienţă şi încredere
sporite, spune directorul ASF Călin
Rangu - „Pentru toţi cei informaţi,
blockchain este tehnologia viitorului.

Apar în mod practic naţiuni e-nation,
cum este Estonia, se vorbeşte la
nivelul UE de e-union bazată pe
blockchain. ASF este un promotor al
acestei tehnologii, ca o soluţie de a
aduce noi servicii şi produse pentru
consumatorii non-bancari, pentru o

experienţă mai bună pentru clienţi la
costuri mai mici. Această tehnologie
va susţine o piaţă mai stabilă în care
drepturile şi interesele consumatorilor
pot fi mai bine reprezentate“. Potrivit
spuselor sale, InsurTech Hub al ASF
se va transforma în FinTech Hub,
urmând a acoperi toate pieţele
financiare nonbancare, va fi dezvoltat
un sandbox, un mediu de testare

specific acestor noi
tehnologii - „Bursa de
Valori (BVB) deja
dezvoltă un proiect
bazat pe blockchain
şi este în discuţii cu
noi. La nivelul
sistemului de
asigurări promovăm
utilizarea acestei
tehnologii pentru
smart-contract,
registre distribuite,
RegTech etc. La nivel
global, blockchain

este propus pentru detectarea şi
prevenirea fraudelor, pentru
managementul dosarelor de daună,
asigurări de sănătate şi reasigurări“. El
a adăugat că această tehnologie se
corelează cu colectarea de date prin
IoT (Internet of Things), de exemplu

pentru daunele de locuinţe sau
maritime - „Dacă vorbim de smart-
contracts, poliţele RCA se emit
electronic, prin blockchain nu s-ar mai
putea falsifica, ar fi disponibile oricărei
părţi interesate, de exemplu poliţiei
pentru verificare, dealerului auto când
înscrii maşina, când eşti în străinătate
etc, fără ca proprietarul să mai facă
ceva“. Rangu a semnalat că
implementarea soluţiilor blockchain ar
putea susţine şi dezvoltarea
asigurărilor de risc cibernetic, fiindcă
aceste soluţii vor permite evaluarea
corectă a proceselor derulate prin
această tehnologie şi vor asigura un
nivel de încredere necesar în
subscriere - „Dacă înainte când se
discuta de blockchain înţelegeam doar
crypto-valute, în acest moment nu mai
e cazul. Statisticile dovedesc că 46%
dintre implementările posibile sunt în
domeniul financiar. Blockchain
reprezintă o tehnologie pentru
dezvoltarea de sisteme mult mai
eficiente şi de încredere pentru
procesele de business ale
companiilor, pentru o interacţiune
prietenoasă cu clienţii, pentru a inova
în folosul acestora. FinTech-ul ASF
este deschis tuturor celor care doresc
să atingă aceste obiective“.


